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Summary

        
EEG and somatosensory evoked potentials were recorded in anesthetized rats before and up to 24 h after 30 min of global forebrain ischemia. Before ischemia, SEP (sweep time 1000 ms) included primary (N25P50) components and late potentials oflow amplitude. During ischemia, SEP and EEG were isoelectric. During postischemic recirculation SEP evoked by stimulation at 1.0 Hz remained severely suppressed for 24 h, although long-latency potentials (> 100 ms) recovered. Using a very low stimulation frequency of 0.1 Hz, late components strongly increased in amplitude and the overall evoked activity in the averaged post-stimulus-EEG reached 90 % of control. These results demonstrate that the SEP evoked at very low stimulation frequency may serve as an early indicator of functional brain recovery after prolonged cerebro-circulatory arrest.


      
        
Zusammenfassung

        
EEG und somatosensorisch evozierte Potentiale wurden bei narkotisierten Ratten vor und 1-24 h nach einer 30minütigen globalen zerebralen Ischämie abgeleitet. Die SEP vor Ischämie bestanden aus den primären N25 P50-Komponenten sowie späten Komponenten mit niedriger Amplitude. In der frühen Rezirkulationsphase (1-6 h) ließen sich die primären SEP nicht mehr nachweisen, es fanden sich nur späte Potentiale (> 100 ms). Bei einer sehr niedrigen Reizfrequenz von 0,1 Hz stieg die Amplitude dieser späten Potentiale an; die mittlere Amplitude im gemittelten Poststimulus-EEG (1000 ms) betrug 90 % der entsprechenden Kontrollwerte. Diese Ergebnisse zeigen, daß bei niedriger Reizfrequenz die SEP schon frühzeitig die Erholung der Himfunktion nach globaler Ischämie anzeigen.
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